



# FELLOWSHIP AWARD



## GENERAL INFORMATION

The Bank of Canada promotes the economic and financial well-being of Canada through its activities in four main areas: monetary policy, currency, financial system stability, and funds management. To help meet its responsibilities, the Bank seeks to foster excellence in research and analysis and to develop partnerships with key sources of knowledge and expertise outside the Bank.

The Bank of Canada Fellowship Award has been established to encourage leading-edge research and to develop expertise in Canada in a number of areas critical to the Bank's mandate: macroeconomics, monetary economics, international finance, as well as the economics of financial markets and institutions, including their financial stability. The award provides financial support for academics recognized for their excellence and who are undertaking research that contributes to the development of knowledge and research capabilities in these fields.

## ELIGIBILITY

The Fellowship Award is intended to recognize accomplished researchers who have the potential to continue to make significant contributions to fields of study that are of interest to the Bank.

Fellowship recipients are required to

- be Canadian citizens or eligible to work in Canada
- be employed in a university-level teaching position
- have obtained a PhD
- be employed by a Canadian university during the tenure of the Fellowship

Recipients are not required to remain at the same university during the term of the Fellowship and, with the agreement of the university concerned, would continue to be eligible during a paid sabbatical year.

## FELLOWSHIP AWARD

Each Fellowship is for a five-year period and consists of the following:

- a \$50,000 stipend per year
- \$15,000 per year available to recipients for related research expenses
- \$25,000 per year available to recipients for research assistants

Fellowship recipients may apply for a second five-year term.

## NOMINATIONS

A university may nominate any candidate who meets the qualifications, including individuals who already hold an academic position at the university or who would agree to accept such a position upon receipt of a Fellowship. Individuals interested in becoming potential Fellowship recipients should contact the appropriate university department. **Nominations must be submitted by 15 November of the previous year.**

Candidates nominated by a university for the Fellowship will be considered by a Nominating Committee that will make recommendations to the Bank's Governing Council. The Governing Council will make the final decision and announce the Fellowship Award.

## FURTHER INFORMATION

For more information about the Fellowship Award, contact:

*by phone*  
613 782-8888

*by email*  
[fellowship-bourses@bankofcanada.ca](mailto:fellowship-bourses@bankofcanada.ca)

*by mail*  
Attention: Fellowship Award  
Bank of Canada  
234 Wellington Street  
Ottawa, Ontario K1A 0G9



BANQUE DU CANADA  
BANK OF CANADA

# LA BOURSE DE RECHERCHE



[www.banqueducanada.ca](http://www.banqueducanada.ca)

## RENSEIGNEMENTS GÉNÉRAUX

La Banque du Canada a pour mandat de promouvoir la prospérité économique et financière au pays, et les activités qu'elle mène pour ce faire relèvent de quatre grands domaines, à savoir la politique monétaire, la monnaie, la stabilité du système financier et la gestion financière. Pour l'aider à s'acquitter de ses responsabilités, la Banque entend favoriser l'excellence dans la recherche et l'analyse et établir des partenariats extérieurs avec des sources clés de connaissances et d'expertise.

La Bourse de recherche de la Banque du Canada a été créée pour encourager la recherche de pointe et développer l'expertise, au pays, dans les domaines qui sont au cœur du mandat de l'institution : la macroéconomie, l'économie monétaire, la finance internationale ainsi que l'économie des marchés financiers et des institutions financières (y compris la stabilité financière). Elle consiste en un soutien financier accordé à des universitaires qui sont reconnus pour leur excellence et qui effectuent des recherches contribuant à l'accroissement des connaissances et des capacités de recherche dans ces domaines.

## ADMISSIBILITÉ

La Bourse de recherche a pour objet de reconnaître le mérite de chercheurs dont les travaux ont été remarquables et qui sont susceptibles de continuer d'apporter une importante contribution aux champs d'étude présentant un intérêt pour la Banque.

Les chercheurs doivent :

- être citoyens canadiens ou habilités à travailler au Canada;
- être titulaires d'un poste d'enseignement universitaire;
- être titulaires d'un doctorat;
- être employés par une université canadienne durant toute la période visée.

Ils ne sont pas tenus de demeurer à l'emploi de la même université pendant la période où ils sont lauréats de la Bourse, et ils continuent, avec l'accord de la direction de l'université concernée, à y être admissibles durant une année sabbatique rémunérée.

## BOURSE DE RECHERCHE

La Bourse de recherche est accordée pour une période de cinq ans et consiste en :

- un traitement de 50 000 \$ par année;
- une allocation de frais de recherche de 15 000 \$ par année, versée aux lauréats;
- une somme de 25 000 \$ par année destinée à l'embauche d'assistants de recherche.

Les lauréats peuvent faire renouveler leur bourse pour une seconde période de cinq ans.

## MISES EN CANDIDATURE

Les universités peuvent présenter la candidature de toute personne qui répond aux critères d'admissibilité, qu'elle soit déjà titulaire d'un poste à l'université ou qu'elle convienne d'en accepter un après l'obtention de la Bourse. Les personnes qui souhaitent recevoir une bourse de recherche pour une année donnée doivent communiquer avec le département concerné de leur université et faire parvenir leur dossier de candidature à la Banque au plus tard le 15 novembre de l'année précédente.

Les candidatures présentées par les universités seront étudiées par un comité de nomination qui fera ses recommandations au Conseil de direction de la Banque du Canada. Ce dernier prendra la décision finale et annoncera l'attribution de la Bourse.

## RENSEIGNEMENTS COMPLÉMENTAIRES

Pour tout renseignement au sujet de la Bourse de recherche, communiquez avec nous :

*par téléphone*  
613 782-8888

*par courrier électronique*  
[fellowship-bourses@banqueducanada.ca](mailto:fellowship-bourses@banqueducanada.ca)

*par la poste*  
Bourse de recherche  
Banque du Canada  
234, rue Wellington  
Ottawa (Ontario) K1A 0G9